
PROTOKÓŁ NR XX/2021 
z obrad XX sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 9 czerwca 2021 
 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 1000 – 1245, w sali konferencyjnej Gminnego 
Ośrodka Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 

 

Transmisja obrad sesji odbywała się on-line i jest dostępna na stronie 
samorzad.gov.pl/gmina-bransk  lub www.bransk.pl  w zakładce SESJE RADY 
GMINY  

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy 
Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 
2. Brzozowski Marek 
3. Górska Paula 
4. Kadłubowski Marek 
5. Krasnodębska-Bobel Honorata 
6. Krasowski Tadeusz 
7. Matysiak Adam Wiesław 
8. Moczulska Elżbieta 
9. Płonowska Grażyna 
10. Półtorak Mariusz 
11. Rułka Franciszek 
12. Szpakowski Józef 
13. Wysocki Paweł 
14. Żero Anna Czesława 

 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Sierocki Witold Antoni 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 
2. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 
5. Weronika Sztejniec  Kier. Ref. RO 
6. Łukasz Twarowski   Adwokat 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 
 
Przed otwarciem obrad XX sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej 
chwili zadumy i odmówiono modlitwę „Ojcze nasz..... ” a następnie odczytała klauzulę 
RODO.  
 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła 
obrady XX sesji Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że 
na ustawowy stan Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym 
samym stwierdziła prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  

https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
http://www.bransk.pl/


 
Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości a także osoby oglądające obrady przez internet.  
 
Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali 
materiały          na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych 
wniosków i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  
   Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca odczytała wniosek 
Wójta Gminy o wprowadzenie pod obrady, projektu uchwały zmieniającej uchwałę        
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie       
w 2021 roku zadań inwestycyjnych, następnie zarządziła głosowanie nad wnioskiem. 
„Za” wprowadzeniem do porządku obrad w pkt 6, projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na 
dofinansowanie w 2021 roku zadań inwestycyjnych oddano -14 głosów, 0 – „głosów 
przeciw” i 0 – „głosów wstrzymujących”. 
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ustalony porządek sesji                       
w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XIX sesji rady gminy 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
5. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie w 2021 roku 
zadań inwestycyjnych 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brańsk na lata 2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu 
i spłat zobowiązań na lata 2021-2026  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku                        
o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego    
w Szkole Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie, Szkole 
Filialnej  w Świrydach 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci oddziałów 
przedszkolnych i innych form wychowania przedszkolnego w publicznych 
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Brańsk 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykonywania przez Gminę Brańsk 
działalności polegającej na świadczeniu usług na rzecz operatorów 
telekomunikacyjnych z wykorzystaniem posiadanej infrastruktury 

13. Rozpatrzenie raportu Wójta o stanie Gminy Brańsk za rok 2020 
1. wystąpienie Wójta Gminy Brańsk 
2. Debata nad raportem o stanie Gminy Brańsk za rok 2020: 

1) głosy radnych 
2) głosy mieszkańców 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brańsk wotum zaufania 
15. Rozpatrzenie sprawozdań Wójta Gminy Brańsk:  

1) sprawozdania z wykonania budżetu gminy Brańsk za 2020 rok  
2) sprawozdania finansowego za 2020 rok 
3) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Brańsk 

według stanu na dzień 31.12.2020r. 



4) przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Białymstoku  sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 
2020r.  

5) informacja Wójta Gminy Brańsk dotycząca wykonania zadań w 2020r. 
6) przedstawienie Opinii Komisji Rewizyjnej i Komisji Rozwoju Gospodarczego 

Oświaty Budownictwa i Transportu o wykonaniu budżetu Gminy Brańsk za 
2020r. 

7) dyskusja w sprawie sprawozdań finansowego i sprawozdania z wykonania 
budżetu         za rok 2020 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2020r. 

17. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania budżetu Gminy 
Brańsk za 2020r. 

18. Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                    
w Białymstoku  o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium 

19. Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk 
20. Przedstawienie sprawozdania w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 

planu finansowego instytucji kultury za 2020r. 
21. Przedstawienie sprawozdania samorządowej osoby prawnej 
22. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych 
23. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych 
24. Sprawy różne 
25. Zamknięcie obrad  

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XIX sesji Rady Gminy 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XIX sesji Rady Gminy 
Brańsk był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją 
w dniu dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi 
do protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem 
protokołu z obrad XIX sesji Rady Gminy Brańsk.  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 1) 
 
Ad. 4 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił informację                  
z działalności w okresie między sesjami.  
(Informacja stanowi załącznik Nr 5 do oryginału protokołu). 
    
   W tym miejscu obrad Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu  Panu Łukaszowi 
Twarowskiemu adwokatowi, który poinformował o pozytywnym dla Gminy Brańsk 
rozstrzygnięciu sprawy w Naczelnym Sądzie Administracyjnym ze skargi kasacyjnej 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego na wyrok WSA, dotyczącej 
zwrotu Gminie Brańsk dotacji w ramach realizowanego Projektu „pn. „Wykorzystanie 
odnawialnych źródeł energii w budynkach użyteczności publicznej na terenie Gminy 
Brańsk” a którą to Gmina po otrzymaniu Decyzji wydanej przez Zarządu Województwa 
Podlaskiego w Białymstoku, zobowiązującej Gminę Brańsk do zwrotu otrzymanych 
środków finansowych, zwróciła w wysokości ponad 900tys.zł razem z odsetkami. 



Adwokat poinformował, że po otrzymaniu uzasadnienia do wyroku, poinformuje                  
o dalszych podjętych krokach. 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał o koszt umowy podpisanej na dozór 
archeologiczny na Pietraszki? 
 
   Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska udzieliła odpowiedzi, że koszt umowy 
wynosi 3 tys. zł netto. 
 
   Kolejne pytanie Radnego dotyczyło Placu Rekreacji w Holonkach, zapytał jaki jest 
koszt utrzymania tego placu, konserwacji, kto tego będzie pilnował i nadzorował? 
 
   Odpowiedzi udzielił  Wójt Gminy, informując że to będzie Projekt realizowany               
w Szkole Podstawowej w Holonkach i za to będzie odpowiadała Pani Dyrektor. 
Natomiast, co do wysokości kosztów, Wójt Gminy nie jest w stanie udzielić odpowiedzi, 
ponieważ Projekt nie jest jeszcze realizowany, dopiero wystąpiono z wnioskiem. 
 
Ad. 5 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XX Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna. Uwag i zapytań do opinii nie 
zgłoszono. (Opinia Nr 34/2021 z dnia 31 maja 2021r. stanowi załącznik Nr 6 do 
oryginału protokołu) 
 
Ad. 6 Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie w 2021 roku zadań 
inwestycyjnych: 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał czy dla Powiatu dokładane jest 4 tys. zł czy 49 
tys. zł? 
 
   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana jaka zachodzi w tej uchwale polega na tym, że 
do budowy mostu w Dębowie gmina dokłada 4 tys, zł,  natomiast pojawiła się nowa 
pozycja            25 tys. zł na opracowanie dokumentacji na drogę Brzeźnica-Szmurły. 
 
   Wójt Gminy poinformował, że w wyniku rozmów ze Starostą Bielskim i po 
wcześniejszej interwencji mieszkańców  wsi Szmurły i Brzeźnica w Powiecie, gmina 
otrzymała informację, że I etap opracowania dokumentacji zostaje wznowiony w tym 
roku (to nie będzie taki tani Projekt, później „pójdą” wywłaszczenia, sam Projekt będzie 
kosztował ok. 250 tys. zł). Wartość inwestycji szacowana jest na ok. 7 mln. złotych, 
wykonanie zadania będzie podzielone na lata, bo żaden budżet tego nie wytrzyma. 
Będzie przebudowywany odcinek drogi od Brzeźnicy do zakrętu w Szmurłach, koło 
Remizy OSP.  
 
   Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie: 
„nad  uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie w 2021 roku zadań inwestycyjnych " 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto  
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista          
nr 2) 



 
   Uchwała Nr XX/163/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 czerwca 2021r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Bielskiemu na dofinansowanie w 2021 roku zadań inwestycyjnych stanowi 
załącznik Nr 7 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r: 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                                
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce 
„Sesje Rady Gminy,  następnie zwróciła się do Pani Skarbnik o przedstawienie 
autopoprawek do projektu uchwały, które wynikły po posiedzeniu Komisji RGOBiT. 
 
   Skarbnik Gminy poinformowała, że pierwotnie w projekcie uchwały, który radni 
otrzymali, na dofinasowanie zakupu samochodu pożarniczego jednostce Państwowej 
Powiatowej Straży Pożarnej w Bielsku Podlaskim zaplanowano kwotę 150 tys. zł.         
W dniu, w którym odbywało się posiedzenie Komisji RGOBiT,  wpłynęło od jednostki 
pismo, w którym wnioskują o 108 tys. zł, więc w uchwale ta kwota zostaje zmieniona. 
Pozostałą część do kwoty 150tys. zł rozdysponowano w następujący sposób: 25 tys. 
na dokumentację przebudowy drogi powiatowej, o której wcześniej była mowa i 17 tys. 
zł na udział własny do Programu „Posiłek w szkole i w domu”, w związku z otrzymanym 
dofinansowaniem 80tys.zł. Gmina powinna dołożyć 20tys.zł, ale na razie dokładanych 
jest 17.tys.zł, żeby nie burzyć konstrukcji zmiany uchwały budżetowej. Brakujące 3 tys. 
zł zostanie dołożone z rezerwy albo w wyniku dalszych zmian budżetowych, 3 tys. się 
pojawi w budżecie. 
 
   Radna Pani Paula Górska odniosła się § 6050 „Wydatki inwestycyjne jednostek 
budżetowych” w którym zaplanowano na Budowę dróg betonowych na terenie Gminy 
Brańsk kwotę  545 215,00zł, w związku z tym zadała pytanie, czy jest już ustalone 
jakie odcinki dróg będą betonowane? 
 
   Na pytanie Radnej odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta, 
m.in. powiedziała – „w tym paragrafie zadanie ujęte jest w kwocie całościowej, 
natomiast zaplanowano w tym roku wybetonować w 8 miejscowościach odcinki dróg 
po 500m i będą to miejscowości: Pace, Klichy, Holonki, Szmurły, Popławy, Widźgowo, 
Burchaty i Patoki”. 
  
   Następne pytanie Radnej Pani Pauli Górskiej dotyczyło § 6060 i zaplanowanych 
zakupów: „Zakup kosiarki (traktorek-Puchały Stare)” i „Zakup zamiatarki (Olędzkie)” 
zapytała czy te zakupy będą finansowane ze środków Funduszu Sołeckiego? 
 
   Wójt Gminy Pan Andrzej Jankowski udzielił odpowiedzi, że wymienione zakupy będą 
realizowane z Funduszu Sołeckiego. 
 
  Kolejne pytanie jakie zadała Radna Pani Paula Górska - czy coś zmieniło się                  
w przepisach, że obecnie tego typu zakupy mogą być realizowane z Funduszu 
Sołeckiego, ponieważ w 2015 roku Sołectwo Olszewek składało wniosek na zakup 
zamiatarki i wniosek został odrzucony? 
 
Na pytanie Wójta Gminy przez kogo? 
 
Pani Radna wskazała na ówczesną Zastępcę Wójta. 
 



Na pytanie Wójta Gminy, czy Radna ma to na piśmie? 
 
   Pani Radna odpowiedziała, że na piśmie tego nie ma, ale wniosek był przygotowany 
na zamiatarkę w miejscowości Olszewek, Olędzkie i jeszcze jedną wieś. W monecie 
przywiezienia wniosku do gminy przez sołtysa wsi Olszewek, Zastępca Wójta 
zasugerowała, że taki wniosek nie może „przejść” dlatego, że gmina nie będzie 
pokrywała kosztów serwisu takiego sprzętu, dlatego wniosek został złożony na altanę. 
Natomiast wniosek na środki Funduszu Sołeckiego wsi Olędzkie, te środki przepadły, 
bo złożyli wniosek na zamiatarkę, której wówczas nie było można kupić.  
 
   Dalej Radna pytała, czy zaszły jakieś zmiany w prawie, ustawie,  że teraz taki sprzęt 
można kupić?  
 
   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że można kupować, co się chce, i składać wnioski, 
na co chce, po ustaleniu z Radą Sołecką i mieszkańcami. 
 
   Radna zapytała, dlaczego skoro zaszły takie zmiany, sołtysi nie zostali o tym 
poinformowani? 
Zaproponowała, też zorganizowanie spotkania z sołtysami, w związku ze 
złagodzeniem obostrzeń związanych z pandemią COVID-19. 
 
 Wójt Gminy powiedział, że do tej chwili nie było można się gromadzić i organizować 
zebrań, teraz będą zebrania organizowane. 
 
   Kolejne pytanie Radnej Pani Pauli Górskiej dotyczyło zjazdów we wsi Olszewek, 
zapytała, gdzie ten punk jest ujęty w budżecie? 
 
Wójt Gminy poinformował, że zaplanowano ze środków Funduszu Sołeckiego zakup 
kostki. 
 
   Następne pytanie Radnej dotyczyło, po jakiej cenie gmina zakupuje 1 m3 kostki 
przemysłowej na wjazdy? 
 
   Wójt Gminy odpowiedział, że kostka zostanie zakupiona za sumę taką, jaką 
Sołectwo Olszewek przeznaczyło. Natomiast nie wie po ile kostka zostanie zakupiona, 
ponieważ jeszcze nie występowano z zapytaniem.  
 
   Radna Pani Paula Górska, zwróciła się z prośbą o wystąpienie z zapytaniem na 
zakup koski    i poinformowanie Jej o cenie 1 m3 kostki, która zostanie zakupiona. 
Dodała, że planowano wykonać 8 zjazdów, obecnie doszedł jeszcze jeden                         
a zaplanowane środki finansowe z Funduszu Sołeckiego są wystarczające na ten cel. 
 
   Wójt Gminy zwrócił uwagę radnej, że nie jest Jego obowiązkiem układanie zjazdów. 
Jeżeli radna w takiej formie rozmawia z Wójtem, to sama ogłosi przetarg na zakup 
kostki i wykonanie zjazdów. 
 
Radna Pani Paula Górska zapytała – „ a czy tym nie powinna zająć się gmina Panie 
Wójcie? 
 
Wójt Gminy „a co to gmina jest”? To jest zadanie Rady Sołeckiej – wykonanie 
Funduszu Sołeckiego. 
 



   Dalej mówiła Radna Pani Paula Górska – „Panie Wójcie pieniądze z Funduszu 
Sołeckiego zostały przekazane na wykonanie zjazdów we wsi Olszewek, za 
porozumieniem z Panem, (nie wiem czy Pan sobie przypomina taką rozmowę), po to 
aby nie obciążać budżetu gminy. Tak? To było złożone za porozumieniem z Panem 
na zjazdy. Nie przekazaliśmy pieniędzy na „betoniarnię” na materiały, tylko dokładnie 
na wykonanie 8 zjazdów we wsi Olszewek, obecnie 9 bo doszedł jeszcze jeden”. 
 
 Wójt Gminy odpowiedział – „proszę cierpliwie czekać”. 
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z pytaniem do Zastępcy Wójta odnośnie 
planowanego do betonowania odcina drogi we wsi Pace, czy zostanie dokończony ten 
odcinek od wsi Chojewo - Pace czy jakiś nowy odcinek? 
 
   Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska udzieliła odpowiedzi, że jeśli chodzi                  
o odcinek drogi Chojewo-Pace, zostanie on dokończony, tutaj będzie nie 500m tylko 
800m. 
 
   Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie: 
„nad  uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r wraz z autopoprawką " 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto  
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista              
nr 3) 
  
   Uchwała Nr XX/164/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 czerwca 2021r. w sprawie 
zmian            w budżecie gminy na 2021 rok. stanowi załącznik Nr 8 do oryginału 
protokołu. 
 
Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Brańsk na lata 2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2021-2026:  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                 
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce 
„Sesje Rady Gminy” 
    
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: "nad uchwałą w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu 
i spłat zobowiązań na lata 2021-2026" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 4) 
 
   Uchwała Nr XX/165/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 czerwca 2021r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2021-2024 wraz 
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2021-2026 stanowi załącznik 
Nr 9 do oryginału protokołu. 
 



 
Ad. 9 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku                          
o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach:  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                 
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce 
„Sesje Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach " 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista           
nr 5) 
 
Uchwała Nr XX/166/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 czerwca 2021r. w sprawie 
określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 
deklaracji o dochodach stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 
 
Ad.10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego   
w Szkole Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie, Szkole Filialnej 
w Świrydach: 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                 
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce 
„Sesje Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w Szkole Podstawowej                    
im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie, Szkole Filialnej w Świrydach” 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr  do oryginału protokołu - lista nr 6) 
 
  Uchwała Nr XX/167/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 czerwca 2021r. w sprawie 
utworzenia punktu przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. por. Izydora 
Kołakowskiego w Domanowie, Szkole Filialnej w Świrydach stanowi załącznik Nr 
11 do oryginału protokołu. 
 
Ad.11 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci oddziałów 
przedszkolnych i innych form wychowania przedszkolnego w publicznych szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Brańsk:  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                 
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce 
„Sesje Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 



 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych i innych form 
wychowania przedszkolnego w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Brańsk” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista         
nr 8) 
 
   Uchwała Nr XX/168/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 czerwca 2021r. w sprawie 
ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych i innych form wychowania 
przedszkolnego w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Brańsk stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 
 
 
Ad.12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykonywania przez Gminę Brańsk 
działalności polegającej na świadczeniu usług na rzecz operatorów 
telekomunikacyjnych z wykorzystaniem posiadanej infrastruktury: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce 
„Sesje Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie wykonywania przez Gminę Brańsk działalności polegającej 
na świadczeniu usług na rzecz operatorów telekomunikacyjnych z wykorzystaniem 
posiadanej infrastruktury” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista        
nr 9) 
 
Uchwała Nr XX/169/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 czerwca 2021r. w sprawie 
wykonywania przez Gminę Brańsk działalności polegającej na świadczeniu 
usług na rzecz operatorów telekomunikacyjnych z wykorzystaniem posiadanej 
infrastruktury stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 
 
Ad.13 Rozpatrzenie raportu Wójta o stanie Gminy Brańsk za rok 2020: 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska poinformowała, że od VIII 
kadencji, zgodnie z art.28aa ust.6 i 7 ustawy o samorządzie gminnym w debacie nad 
raportem o stanie gminy oprócz radnych mogą wziąć udział także mieszkańcy gminy, 
którzy zbiorą 20 podpisów i zgłoszą swój wniosek do Przewodniczącego Rady 
najpóźniej do dnia poprzedzającego sesję. Do wczoraj nikt z mieszkańców gminy nie 
zgłosił pisemnie chęci zabrania głosu w debacie nad raportem o stanie gminy za 2020 
r. zatem debata odbędzie się tylko z udziałem radnych. Zgodnie z ustawą                            
o samorządzie gminnym radni mogą zabierać głos bez ograniczeń czasowych. 
 
Ad. pkt 1 wystąpienie Wójta Gminy Brańsk: 



Wójt Gminy przedstawił Raport o stanie Gminy za 2020r.w formie prezentacji. 
Raport w  wersji papierowej stanowi załącznik Nr 14 do oryginału protokołu. 
 
Ad. pkt 2 Debata nad raportem o stanie Gminy Brańsk za rok 2020 z udziałem tylko 
radnych: 
 
Ad. pkt 1) Jako pierwszy dyskusję nad raportem rozpoczął Pan Marek Brzozowski 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy, który m.in. powiedział – „ zaplanowanie działań, 
wizji przyszłości gminy okazuje się dość trudne, zwłaszcza w dobie pandemii”. 
Następnie odniósł się do konieczności zorganizowania pomocy psychologicznej 
dzieciom uczęszczającym do szkół po kilkumiesięcznym nauczaniu zdalnym, bez 
kontaktu z rówieśnikami. 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel pozwoliła sobie na małą dygresję                   
w stosunku do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego, że  wybudowanie drogi 6m 
tuż przy jego domu w dobie pandemii nie stanowiło problemu, natomiast 
wybetonowanie odcinka drogi z Mnia do Domanowa stanowi problem.  

 
   W tym momencie Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę radnym, aby bardziej skupili 
się na debacie nad raportem a nie sprawach różnych. Następnie poinformowała, że 
dużo osób pracuje w szkole nad tym, aby psychika dzieci była zrównoważona, chociaż 
uważa, że dzieci na wsi są w lepszej sytuacji niż dzieci z miasta, bo miały więcej 
swobody. Zgodziła się też z Wiceprzewodniczącym, że potrzebne jest wsparcie 
psychologiczne, ponieważ pandemia może powrócić. Zwróciła także uwagę na inny 
problem, kłopotów ze wzrokiem u dzieci, który pojawił się w wyniku dłuższego 
spędzania czasu przy komputerze, a co zweryfikują badania dzieci po wakacjach. 
 

 Głos zabrała Radna Pani Paula Górska, potwierdzając spostrzeżenia 
Wiceprzewodniczącego Rady, iż dzieci mają duży problem z koncentracją, 
skupieniem się i powrotem do normalności. Poleciła wziąć przykład z sąsiednich 
szkół, które bardzo dobrze radzą sobie z problemem akceptacji i na nowo 
wejściem dzieci w  szkolne środowisko po pandemii. Poddała też rozwadze 
pomysł zorganizowania dodatkowych zajęć w szkołach, ponieważ na terenie 
gminy jest dobrze wyszkolona Rada Pedagogiczna, są wspaniali dyrektorzy, 
którzy mogą popracować na rozwojem dzieci    i  pomocą od strony 
psychologicznej. 

 Sekretarz Gminy odpowiadając na intencje Radnej poinformowała, że od 
września br. rusza Projekt w przedszkolach, będą dodatkowe zajęcia                       
z logopedą, różnych przedmiotów a także języka angielskiego, niemieckiego, 
robotyki, oby tylko sytuacja epidemiologiczna pozwoliła, to działania będą 
realizowane. 

 
 Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel zauważyła, że po 6 miesiącach 

od zamknięcia Szkoły w Mniu, finanse w oświacie znacznie się nie obniżyły          
a było mówione, że szkoła przynosi tak duże straty w budżecie gminy. 

. 
 Sekretarz Gminy odnosząc się do wypowiedzi Radnej z Mnia wyjaśniła, że 

dokładnie szkoła pracowała przez 8 miesięcy w 2020r, (a nie 6 jak mówi radna), 
ponieważ została zamknięta od września. Do końca sierpnia były wypłacane 
wszystkie wynagrodzenia, odprawy i inne składniki nauczycielom. 
 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i wyjaśniła, że do dyskusji w tym temacie, 
będzie można wrócić po roku, od zamknięcia szkoły. Taki los czeka także inne 



szkoły, ponieważ jest niż demograficzny i tą sieć szkół, która obecnie jest, czas 
zweryfikuje. 

 
 Radny Pan Marek Kadłubowski zgłosił uwagę pod adresem Wójta, aby nie 

negował pomysłów strażaków pod względem zakupów do jednostek OSP  
mówiąc „po co to Wam”, „mała jednostka” itp. w raporcie jest ujęte, że                     
w ubiegłym roku dla jednostki OSP w Kiersnowie została zakupiona motopompa 
„Niagara Mamut”, która posłużyła do wypompowania wody przy GOUK                  
w Kalnicy z czego dyrektor był bardzo zadowolony. W tym momencie 
zaapelował o trochę więcej zaufania do strażaków i popieranie ich inicjatyw, aby 
mogli więcej tego typu sprzętu kupować. 

 
 Wójt gminy odniósł się do wypowiedzi radnego mówiąc, że jak jest wójtem 7 lat  

(można przejrzeć wszystkie zakupy jakie zostały dokonane dla jednostek OSP 
na terenie gminy). Duże pieniądze zostały wydane na straże, więc nikt nie 
powinien mieć żadnych obiekcji ze strażaków , radnych,  ponieważ zawsze Wójt 
wspierał strażaków, decyzja    o którą prosił radny z Kiersnowa, też została 
zmieniona w Podlaskim Urzędzie Marszałkowskim i motopompa szlamowa 
zostanie zakupiona. Zapewnił o dalszych zakupach na potrzebnych straży 
pożarnych. 
 

 Radna Pani Elżbieta Moczulska zapytała, czy wszystkie zadania inwestycyjne, 
które były zaplanowane w budżecie na 2020rok zostały wykonane? 
 

 Na pytanie Radnej odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta 
informując – „wszystkie zadnia zaplanowane większe i mniejsze zostały 
wykonane niektóre zadania, chociażby zakup i dostawa ładowarki 
teleskopowej, po ostatecznej finalizacji zamówienia, została zrealizowana            
w kwocie mniejszej niż zaplanowano, a co wynikało z oszczędności przy 
realizacji". 
 

  Radna Pani Anna Żero odniosła się do problemu poruszonego na wstępie 
debaty Coronawirusa, pandemii, odnośnie dzieci, m.in. powiedziała – „kiedy tyle 
mówi się         o śmiertelności, proszę zwrócić uwagę na tabelkę w Raporcie, 
która doskonale obrazuje dynamikę zmian stanu ludności w latach 2014-2020., 
Gmina Brańsk, nie jest ewenementem i na przestrzeni kilku lat umieralność na 
terenie gminy jest na tym samym poziomie a nawet w latach 2019-2020 
znacznie się zmniejszyła, co nie oznacza że jest dobrze, bo przyrost naturalny 
nadal jest na minusie. Odnośnie całej sytuacji związanej z dziećmi, jeżeli dorośli 
nie będą  przeszkadzali dzieciom, to one się odnajdą i same sobie poradzą. 
Należałoby w tym momencie zaapelować o rozsądek  dorosłych nad 
poczynaniami i decyzjami, które podejmują, aby zastanowili się nad 
konsekwencjami tych decyzji w przyszłości”. 
 
   Następnie Radna zwróciła uwagę na problem z budynkami po byłych 
szkołach, gimnazjach, na które brakuje chętnych do ich zakupu, m.in. 
powiedziała - „koszty związane z eksploatacją utrzymaniem rosną, tutaj 
należałoby zastanowić się, co z tym zrobić. Znając Wójta i Jego pomysły 
zastanowić się, czy nie wykorzystać tych budynków na cele gminne”. 
 
   Nawiązała też do budowy dróg z betonu, mówiąc – „pomysł kilka lata wstecz 
wydawał się nie realny do wykonania a dzisiaj dzielimy się tym pomysłem              



z innymi gminami, informacja poszła na cała Polskę, więc bardziej należałoby 
skupić się na tych rzeczach”. 

 Przewodnicząca Rady wracając do wotum zaufania dla Wójta Gminy 
powiedziała, że nasunęła się Jej taka myśl, że to wotum zaufania nie jest tylko 
sprawą Wójta,  że po części radni udzielają go również sobie, ponieważ Wójt     
w swoich poczynaniach, jest     w pewien sposób uzależniony od decyzji Rady. 
Na koniec powiedziała, że będzie głosowała za udzieleniem wotum zaufania 
Wójtowi Gminy a  radni niech  zagłosują zgodnie ze swoim sumieniem.   
 

Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brańsk wotum zaufania 
 
Wobec zakończenia debaty nad raportem Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brańsk wotum zaufania” 
  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość absolutna, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista        
nr 10) 
 
Uchwała Nr XX/170/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 czerwca 2021r. w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Brańsk wotum zaufania stanowi załącznik Nr 15 do 
oryginału protokołu. 
 
Ad.15 Rozpatrzenie sprawozdań Wójta Gminy Brańsk:  
 
Ad. 1) sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Brańsk za 2020 rok przedstawiła 
Pani Anna Wiśniewska Skarbnik Gminy. Sprawozdanie przyjęte Zarządzeniem              
Nr 239/2021 Wójta Gminy Brańsk z dnia 25.03.2021r. stanowi załącznik Nr 16 do 
oryginału protokołu.  
 
Ad. 2) sprawozdanie finansowe  za 2020 rok przedstawiła Pani Anna Wiśniewska 
Skarbnik Gminy Sprawozdanie przyjęte Zarządzeniem Nr 248/2021 Wójta Gminy 
Brańsk z dnia 28.04.2021r. stanowi załącznik Nr 17 do oryginału protokołu.  
 
Ad. 3) informację o stanie mienia komunalnego Gminy Brańsk według stanu na dzień 
31.12.2020r. przedstawiła Pani Anna Wiśniewska Skarbnik Gminy. Informacja stanowi 
załącznik do Zarządzenia Nr 239/2021 Wójta Gminy Brańsk z dnia 25.03.2021r.             
w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020 rok 
 
Ad. 4) Skarbnik Gminy przedstawiła Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Białymstoku  sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2020r. UCHWAŁA Nr II-
00321-71/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku 
z dnia 15 kwietnia 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Brańsk sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2020 rok. stanowi 
załącznik Nr 18 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 5) Wójt Gminy Brańsk przedstawił informację dotyczącą wykonania zadań                
w 2020r. m.in. powiedział – „kolejny rok jest rokiem pozytywnie rozwijającym się, 
zmierzamy w kierunku samowystarczalności, efekty  będzie widać w następnych 
latach, bo nie da się wszystkiego zbudować na raz.  Stajemy się bardziej 



usprzętowieni, nasza gmina jest typowo rolniczą i drogi to podstawa. Nie mamy wielu 
przedsiębiorców i nic nie wskazuje na to, że będzie napływ jakiegoś kapitału 
przemysłowego. Idziemy w kierunku załatwiania spraw mieszkańców, nie da się 
wszystkiego zrobić od razu,  mamy trzy szkoły,  43 sołectwa, każdy czegoś oczekuje, 
każdy chce coś na swoim terenie zrobić będąc radnym czy sołtysem. Myślę, że małymi 
krokami idziemy w dobrym kierunku, sami Państwo też decydujecie, to nie jest tak jak 
zauważyła Pani Przewodnicząca, że ja jestem tutaj „górą”,  my wszyscy tworzymy 
samorząd: radni, sołtysi i mieszkańcy, którzy  mają duży wpływ na rozwój naszej 
gminy. Opinie o naszej działalności płyną do nas z całej Polski, nawet o wykorzystaniu 
naszego Funduszu Sołeckiego.  Warto było jeździć, warto było rozmawiać,  jesteśmy 
obecnie zauważalni w różnych regionach  Polski, za sprawa budowy dróg betonowych, 
także chyba ten kierunek nie był taki zły. Wiadome, że nie idealny, nie wszystkich 
potrzeby zaspokoimy, ale myślę, że idziemy w dobrym kierunku”. 
 
Ad. 6) Przewodniczący Komisji RGOBiT Pan Marek Brzozowski przedstawił Opinię 
Komisji Rewizyjnej i Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa                      
i Transportu  o wykonaniu budżetu Gminy Brańsk za 2020r. OPINIA Nr 33/2021 
Komisji Rewizyjnej i Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa 
i Transportu Rady Gminy Brańsk o wykonaniu budżetu Gminy Brańsk za 2020 rok 
stanowi załącznik Nr 19 do oryginału protokołu. 

 
 
Ad. 7) dyskusja w sprawie sprawozdań finansowego i sprawozdania z wykonania 
budżetu         za rok 2020: 

 Radny Pan Józef Szpakowski zapytał, w jaki sposób została rozdysponowana 
nadwyżka budżetowa? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik informując, że duża część tej nadwyżki została 
zaangażowana na wydatki roku bieżącego i częściowo na spłatę zadłużenia, rat 
kredytów  i pożyczek, jakie przypadają do spłaty w tym roku.  
 

 Radny Pan Mariusz Półtorak zwrócił się z prośbą do Pani Skarbnik                           
o wyjaśnienie, co kryje się pod kwotą 14mln.zł - wydatki pozostałe tj. ok. 51% 
wszystkich wydatków? 
 

   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że są to wszystkie wydatki bieżące związane                          
z działalnością gminy, w tym gospodarka komunalna, opieka społeczna, (w tym 
świadczenia wychowawcze, rodzinne, alimentacyjne), utrzymanie dróg gminnych, 
wydatki związane z utrzymaniem administracji. 
 
   Na pytanie Radnego, czy większa część tych wydatków jest pokrywana z budżetu 
Państwa? 
Skarbnik Gminy poinformowała, że zasiłki rodzinne, 500+, fundusz alimentacyjny, to 
zadania zlecone i pokrywane w całości,  300+ częściowo,  niemniej jednak są 
ujmowane po stronie dochodów i wydatków i mieszczą się w wydatkach bieżących. 
 

 Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał czy kredyt był zaciągany w tym roku? 
 

   Skarbnik Gminy poinformowała, że 314 tys. zł, w 2020 spłacono 1.928 000zł                  
a  zaciągnięto 314tys. zł i ogólne zadłużenie na koniec roku 2020 wyniosło 3 008 909zł. 
 

 W tym miejscu Radny Pan Mariusz Półtorak wyraził opinię, że w Jego ocenie 
wszystko jest dobrze zarządzane. 



 
 Przewodnicząca Rady Gminy m.in. powiedziała – „patrząc na sprawozdanie                        

z wykonania budżetu widzimy, że dochody za ubiegły rok wyniosły ponad 100%, 
natomiast wydatki nie wiele mniej, co moim zdaniem przy tak wielkiej pandemii 
- stanowi sukces nie tylko Wójta, ale nas radnych, Sołtysów i mieszkańców 
gminy. Zarówno Mieszkańcy gminy jak i Radni, zawsze główną uwagę zwracają 
na zadania inwestycyjne, bo to najbardziej widać w terenie. Myślę, że 
najbardziej zadowoleni są mieszkańcy wsi Chojewo i Pace, nie dość że mają 
dobrą drogę to są non stop, jak nie   w telewizji, to w gazecie. Dzięki Wójtowi 
stali się po części popularni, zostaje się tylko z tego cieszyć. Wszystkie zadania 
zaplanowane zostały wykonane, natomiast   niskie wykonanie wydatków przy 
realizacji Programów Profilaktycznych, spowodowane było ograniczeniami 
pandemicznymi w szkołach ( do szkoły nie mogły wchodzić osoby postronne)     
i nauka zdalna nie pozwoliły na pełną realizację zaplanowanych działań. Biorąc 
pod uwagę, ograniczenia w funkcjonowaniu urzędu, pracę zdalną pracowników, 
kwarantanny i izolacje, uważam, że  Wójt i pracownicy dobrze poradzili sobie                    
z realizacją budżetu, w związku z tym będę głosować za zatwierdzeniem 
powyższych sprawozdań i za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy”. 

 
Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2020r. 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania                    
z wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2020r.” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista         
nr 11) 
 
Uchwała Nr XX/171/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 czerwca 2021r. w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Brańsk za 2020r. stanowi załącznik Nr 20 do oryginału protokołu. 
 
 
Ad.17 Pan Paweł Wysocki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek 
Komisji w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk z tytułu wykonania 
budżetu Gminy Brańsk za 2020r. wniosek stanowi załącznik Nr 19 do oryginału 
protokołu. 
 
 
Ad.18 Skarbnik Gminy przedstawiła opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Białymstoku  o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium UCHWAŁA Nr RIO.II-00322-50/2021 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 25 maja 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii                            
o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Brańsk wniosku o udzielenie 
Wójtowi absolutorium za 2020 r.  stanowi załącznik Nr 21 do oryginału protokołu. 
 
Ad.19 Podjęcie uchwały Rady Gminy w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk 



 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą Rady Gminy w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość absolutna, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista           
nr 12) 

Uchwała Nr XX/172/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 9 czerwca 2021r. w sprawie 
absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 22 do oryginału 
protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy w imieniu radnych pogratulowała Wójtowi otrzymanego 
absolutorium. 

 
   Wójt Gminy podziękował radnym z Przewodniczącą Rady na czele, za pozytywną 
ocenę Jego pracy, słowa podziękowania skierował także pod adresem pracowników 
urzędu gminy, Sołtysów i Mieszkańców gminy. Podziękował za współpracę                         
i współdziałanie dla dobra gminy. Powiedział, że rok 2020 był rokiem wytężonej pracy, 
czasem trudnym i trudnych decyzji, jednak w podsumowaniu sytuacji finansowej 
widać, że zadłużenie zmalało o ok 1.600tys. zł.  

Dalej Wójt Gminy powiedział – „stan środków finansowych na koniec roku na koncie                    
w granicach 1 500tys.zł,  idziemy w dobrym kierunku,  tak jak Pan Radny Półtorak 
stwierdził,  że jest dobrze zarządzane, jest mi miło to słyszeć,  tylko pracowitością             
i zaangażowaniem przyczyniliśmy się do wypromowania naszej gminy. W całej Polsce, 
jesteśmy w kręgu zainteresowania, przez budowę dróg betonowych, było już kilka 
delegacji, w tym tygodniu ma przyjechać kolejna.  Coraz częściej w naszej gminie mówi 
się o ekonomii, o efektywności,  o celowości działań. W przyszłości naszej gminy, drogi 
betonowe, które daje się nam realizować, prowadzą nas do samodzielności. Za rok 
2020 są też informacje niekorzystne, byłem zmuszony zmierzyć się z problemem 
odpadów komunalnych, które są coraz droższe. Chcę zaznaczyć, że podejmowanie 
przez radę uchwał z kwotami mniejszymi za wywóz odpadów, niż wyszły po przetargu, 
nie jest dobrym rozwiązaniem, bo wójt czy burmistrz musi brakujące środki wydać           
z budżetu gminy. Szukając rozwiązań musiałem zaproponować stawki takie, jakie 
wyszły po przetargu, nie ma innych rozwiązań,  jest mało firm odbierających,  które są 
w stanie przystąpić do realizacji tych zadań. Robimy, co możemy, żeby naszym 
mieszkańcom żyło się coraz lepiej.  W roku ubiegłym zorientowałem się że nie jestem 
w stanie kierować gminą, nie robiąc zmian w oświacie. Byliśmy zmuszeni do 
zamknięcia szkoły w Mniu, ale to samo musiało się zadziać, bo tych dzieci nie było 
dużo, może to gorzkie, ale dla zdrowia całej gminy. Pani Radna miała też duże 
wątpliwości, co do zamknięcia szkoły, ale zrozumiała, że kierunek jest nie ubłagany. 
Wcześniejsze zamknięcie tej placówki byłoby skuteczniejsze w jej zagospodarowaniu,  
bo były Programy, z których można było wnioskować o środki zewnętrzne  na 
realizację różnych zadań. Chcę nadmienić, że wiele rzeczy jest od nas niezależnych, 
mieliśmy dwie podwyżki poborów nauczycieli,  płaca minimalna poszła do góry, to 
wszystko płacimy z naszych pieniędzy.  Widząc z jakim zaangażowaniem ubiegły rok 
przepracowaliśmy, z efektów pracy możemy być zadowoleni. Jednak nie 
osiągnęlibyśmy tak dużo,  bez przychylności i zaangażowania radnych, pracowników 



urzędu, instytucji, mieszkańców naszej gminy, dlatego chcę dla wszystkich 
wymienionych podziękować”.  

 
Ad. 20 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Sprawozdanie w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z wykonania planu finansowego instytucji kultury za 2020r. 
wpłynęło do Biura Rady 26 marca 2021r zostało przekazane radnym również dnia 26 
marca 2021r zapytała czy radni zgłaszają pytania, uwagi do sprawozdania? 

Uwag i pytań ze strony radnych nie zgłoszono. 

Sprawozdanie przyjęte Zarządzeniem Nr 240/2021 Wójta Gminy Brańsk z dnia 25 
marca 2021r. stanowi załącznik Nr 23 do oryginału protokołu. 

 
Ad. 21 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że sprawozdanie samorządowej 
osoby prawnej wpłynęło do Biura Rady 26 marca 2021r zostało przekazane radnym 
również dnia       26 marca 2021r Sprawozdanie przyjęte Zarządzeniem Nr 241/2021 
Wójta Gminy Brańsk z dnia 25 marca stanowi załącznik Nr 24 do oryginału 
protokołu.2020r.  
 
   Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy radni zgłaszają pytania, uwagi do 
sprawozdania? 

   Radny Pan Franciszek Rułka powiedział, że w Spółce zatrudniona jest jedna osoba 
– Prezes wie, że ma czas pracy nienormowany, ale zapytał o średnią ilość dni                  
w miesiącu, w których ta osoba pracuje?  

   Odpowiedzi udzielił adwokat – „zasada jest taka, że czas pracy jest nienormowany 
w związku z tym żadnej karty nie stempluje,  jeżeli jedzie na żwirownię, jak coś tam 
ogląda,  wykonuje.   Z Prezesem spotykam się tyko na posiedzeniu Rady Nadzorczej, 
które odbywa średnio raz na 3 miesiące, nie ma też wymogu, czy też obowiązku 
organizowania tych spotkań raz na kwartał. Co, poza tym Pan Prezes robi, w jakich 
godzinach, co konkretnie i na jaki wymiar czasu to się przedkłada, nie jestem w stanie 
udzielić odpowiedzi – czas pracy jest nienormowany” 
 
   Dalej mówił Radny Rułka – „do czego ja zmierzam, bo wynagrodzenie tej osoby jest 
ponad 64tys.zł w ciągu roku, to jest troszeczkę mniej, jak utrzymanie całej Rady Gminy. 
Czy to nie jest przesada?. 
 
   Adwokat  zabrał głos – „w sprawach wynagrodzenia, może wypowie się Pani 
Skarbnik, ale chcę zaznaczyć, że Prezes ma jeszcze uprawnienia geologiczno-
górnicze i to też wpływa na sposób zatrudnienia i wykonywania obowiązków” 
 
   Radny Pan Rułka kontynuował dyskusję – „zgadzam się z Panem, że ma 
uprawnienia, takie uprawnienia można zrobić w okresie 3 miesięcy i uważam - to 
propozycja dla Pana Wójta, żeby ewentualnie kogoś z pracowników wysłać . To na 
pewno przyniosłoby nam duże oszczędności. 
 
   Głos w dyskusji zabrał Wójt Gminy -  „nie bardzo wiem, co Pan rozumie przez te 
oszczędności, bo w tych kosztach, o których Pan mówi,  nie są tylko zarobki Pana 
M(…), tutaj są zarobki Pani księgowej i obsługi całej Spółki, w tym Rady Nadzorczej.  
Pan chyba nie do końca jest poinformowany?” 
 



   Radny Pan Rułka – „w sprawozdaniu jest zapisane „wynagrodzenie” myślałem, że 
dotyczy tylko Prezesa Spółki, bo nie jest szczegółowo ujęte”. 
 
  Wójt Gminy odpowiedział – „to jest ogólna kwota wydana na wszystkie 
wynagrodzenia”  
 
   Radny Pan Rułka – „jeżeli to jest ogólna kwota na wynagrodzenia, bez Pana 
Prezesa, mając to na uwadze, proponowałbym i stawiam wniosek o podwyższenie 
diety dla  radnych”. 
 
Wójt Gminy odpowiedział – „ to już zależy od radnych”. 
 
   Przewodnicząca Rady podziękowała za cenne uwagi Radnego i ogłosiła przerwę      
w obradach. 
 
Przerwa trwała 30 minut. 
 
   Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła na stan 15 radnych 
obecność 10 radnych (radni nieobecni: Witold Antoni Sierocki, Anna Żero, Tadeusz 
Krasowski, Marek Kadłubowski, Bolesta Franciszek) i przeszła do kolejnego punktu 
porządku obrad. 
 

Ad. 22 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

Radny Pan Franciszek Rułka podtrzymał swój wniosek o podwyższenie diety radnych 
–  w związku z tym został poproszony o sprecyzowanie swego wniosku  i złożenie na 
piśmie.  

Ad. 23 Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych:  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała odpowiedź na wniosek Komisji RGOBiT 
odnośnie przywrócenia płatności gotówkowych w kasie Urzędu Gminy Brańsk. 
 
Ad. 24 Sprawy różne: 
 

 Pan Maciej Bobel - Dyrektor GOUK im. Anny Dernowskiej w Kalnicy, na ręce 
Wójta Gminy i Przewodniczącej Rady przekazał ich karykatury, wykonane przez 
znanego Białostockiego karykaturzystę T.B. i zaprosił na wystawę „Znani 
brańszczanie i Podlasianie (wystawa obejmie nie tylko osoby z Brańska, ale             
z całego Podlasia) dnia 20 czerwca br. w Ośrodku Kultury w Kalnicy. 
 

 Dyrektor GOUK poinformował o zakwalifikowaniu się Ośrodka Kultury w Kalnicy 
do Konkursu „Podwórko NIVEA”. W związku z tym zwrócił się z prośbą 
oddawania głosów, aby wspólnymi siłami je pozyskać. Rozdał plakaty wśród 
zebranych  z informacją jak głosować. 
Przewodnicząca Rady Gminy zaprosiła Dyrektora do Szkoły w Holonkach, 
gdzie na pewno uzyska duże poparcie dla tego przedsięwzięcia a i z 
pozostałych szkół Dyrektorzy na pewno nie odmówią pomocy. 
 

 Dyrektor GOUK zaprosił także na Festyn „Dzień Rodziny” organizowany przy 
Ośrodku Kultury w Kalnicy w dniu 27 czerwca 2021r.   
 

Ad. 25 Zamknięcie obrad: 



Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska       o godz. 1245 zamknęła obrady XX sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły 
się modlitwą  ”Pod Twoją Obronę….”  
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                    Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 
/-/Alina Adamczyk                                                           /-/Grażyna Płonowska   


